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mention and the possibility of material being subpoenaed.  
And down the bottom, "3838 expressed concerns regarding 
Purana recordings on the night of the 22nd.  Flynn and 
O'Brien wanted him to commit to a course of action.  
Massive inconsistent statements, heaps of lies".  Do you 
see that?---Yes, I see that. 

And then there's further references really indicating 
Ms Gobbo's concerns about her dual agent role, if you like, 
being discovered and what might be done about it?---Yes. 

If we go to 7.48.  You'll see under the heading "Milad 
Mokbel" Ms Gobbo will see him on Monday in relation to a 
plea.  She'll tell him that he has to think about the 
bigger picture i.e. charges involving a longer period of 
trafficking.  Underneath that she indicates that Milad is 
getting advice from Lethbridge, that's his solicitor, and 
Livermore, his barrister, his other barrister, saying to 
check warrants, et cetera, prior to pleading.  Ms Gobbo 
states that she's already done so and they are fine.  Do 
you see that there might be an issue in, or there's 
certainly a difference between the advice that Milad Mokbel 
is receiving by his independent impartial legal 
representation as opposed to Ms Gobbo?---Going by this 
document, yes. 

On about the seventh dot point down, "Ms Gobbo intends to 
say to Milad things from the past where she has been right 
re this matter.  He said on the night of the arrest he 
wanted to plead guilty.  Has said to Ms Gobbo that she was 
right in relation to that.  She will tell him that the 
longer you leave something, the more they will have, those 
kinds of common sense things".  She's indicating the kind 
of conversation she'll have with Milad Mokbel?---Yes. 

In order for him to plead guilty, do you see that?---I see 
that, yes. 

And then following that, "Ms Gobbo hopes that Renate 
doesn't get out on Tuesday", that's presumably out of 
custody, and that will solidify her position.  She seems to 
think that will be of some advantage to her?---Yes, that's 
what that document says. 

That is Ms Gobbo?---Yes. 

Then over the page at 749.  About the fifth dot point down 
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a memory of it and I don't have a note of it. 

Was there an agreement in place with the prison that they 
would advise investigators in relation to all subpoenas 
that were issued?---I don't believe so. 

Was there an agreement in place specifically to, out of 
concern in relation to Ms Gobbo?---At the prison?  

In relation to subpoenas being issued that might reveal her 
attendances on particular prisoners?---I don't believe so.  
There may have been something the Source Unit put in place 
but certainly not something I'm aware of. 

It seems to be from a note made by the handler, they 
discussed it with you and you advised that there was an 
agreement in place with the prison?---I don't believe there 
was an agreement in place with the prison. 

If we can go to p.801, please, 19 April 2007.  You'll see 
just under halfway again there's discussion in relation to 
Milad Mokbel.  Ms Gobbo would like, this is 19 April 
2007?---Yes. 

Sorry if I didn't say that.  "Ms Gobbo would like to see 
Milad and assist him to plead to all charges.  She states 
that Renee needs to stay in gaol to enable her to be able 
to convince Milad"?---Yes. 

And she had some general conversation with the handler 
about not representing or providing legal advice to the 
Mokbels?---Yes. 

It seems that that message certainly wasn't getting through 
to her, do you accept that?---Yes. 

It's at that stage, just underneath there, the next entry 
is Ms Gobbo offering to go overseas and meet with Tony 
Mokbel at her own expense, do you see that?---I find that 
very amusing because Mr Mokbel was living in serenity at 
Bonnie Doon as we all know by then. 

This was about a year later I think, so he might have been 
overseas, I imagine, by that stage.  She's offering to 
infiltrate with various other associates of Mokbel and is 
100 per cent confident that he'd surface if she presumably 
infiltrated and went overseas.  It's bizarre behaviour by 
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will plead to Flynn's terms.  Ms Gobbo doesn't want to be 
involved in the plea but Milad is demanding that she be 
involved.  Milad is demanding that she ring the OPP and 
resolve it.  Then later in another conversation there's an 
indication that he accepts he has to plead guilty.  
Ms Gobbo believes that the response from the OPP had been 
driven by you.  Do you see that?---Yes. 

Go to 856, please.  Halfway down the page there's an 
indication - this is 25 May 2007 - halfway down the page 
there's an indication that Ms Gobbo wants to speak to Flynn 
so she can tell Milad what he's expected to plead to.  She 
wants to then get, she wants to get a solicitor to then 
negotiate on his behalf.  Now, a number of days after that 
on 28 May 2007 Mr Flynn indicates in his statement he had 
further discussion with Ms Gobbo in relation to possible 
resolution of Milad Mokbel's matter?---Right. 

If we have a look in your diary on 29 May?---Yes. 

There's an entry, the final entry down the bottom, relates 
to a conversation you're having with a handler in relation 
to a different informer, do you see that?---Yes. 

That relates to the informer, another informer in the Tony 
Mokbel matter?---This is at 18:25 are you talking about?  

It should be - it's maybe 11.49, down the bottom I think 
it's p.50 of your diary?---Right. 

Do you see that?---Yes. 

So you're having a conversation with an SDU member about 
information from a different informer?---Yes. 

And there's some information from that person about the 
funding of Milad Mokbel's committal and a certain amount of 
money being placed into the trust account of the 
solicitors?---Yes. 

Was it ever any concern that Ms Gobbo in making 
representation of Milad Mokbel or others in a similar 
situation, that she might be charging and receiving some of 
the funds that are going into those solicitor's 
accounts?---No.  I don't believe so.  There was a full 
analysis done of legal payments by the criminal proceeds 
team which was funds basically being passed through shelf 
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companies, things like Honestly Mine.  I'm just trying to 
think of some of the other companies, I think there were 
three different companies that they used. 

Ms Gobbo at some point in time provided a document with 
information about funds being paid into various accounts, 
is that right?---I'm not sure about that.  I think there 
was some funds tracking done by the criminal proceeds team. 

Presumably people that were representing people like Milad 
Mokbel you would have understood were being paid?---Not 
really.  I don't know what the arrangements were but money 
was being transferred through solicitor's accounts, yes. 

You wouldn't have thought these people were acting for free 
out of the goodness of their own hearts, they had an 
occupation, they were being paid just as you were being 
paid?---Of course, of course. 

Similarly with Ms Gobbo?---Well I don't know what she was 
being paid. 

You'd have no reason to think she wasn't being paid for her 
work?---I don't know what the arrangements with her were. 

It would have been strange if she was saying to someone 
like Milad, "Don't worry, I'll do this for free for you".  
He might have thought something was up?---As I say, I don't 
know what her payment arrangements were. 

At p.886 of the ICR, please.  See right up the top of the 
page that it seems as though there was a new firm acting 
for Milad?---Yes. 

And then further down the page on 10 June 2007, Ms Gobbo's 
passing along information in relation to Milad having 
arranged for $7,000 to be paid to the original solicitors, 
Lethbridges, that  had been tasked to arrange to 
pay the money for Milad's legal fees.  The original 
solicitor was looking for some more money and then the new 
solicitor, there's some information about the new solicitor 
getting $37,000 in relation to the defence of Renee Mokbel.  
Do you see that?---Yes, I see that. 

And then that intelligence being provided to you?---Yes.  I 
don't have a note of that on 10 June. 
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Sorry?---Was this supposed to be 10 June?  

Yes?---Yes, I have a note in relation to speaking to one of 
the DSU but none of that detail. 

No, you have a note re 3838 intelligence re Mokbel?---Yes. 

But no real detail about what that was?---No. 

You accept that it seems to have been about the funding 
arrangements?---Well that's what it says on here, on this 
document, but again may not have been something that was of 
terrible importance to me. 

If you go over the page of your diary on 12 June 2007 at 
15:25?---Yes. 

Do you and Flynn go and speak to the new solicitor on the 
record, Mr Lewenberg, in relation to Milad Mokbel?---Yes. 

It seems you're having a conversation at the coffee shop 
and she's joined by an associate solicitor, Avi?---Yes. 

And there's an indication that Milad is interested in 
pleading guilty?---Yes. 

Wanting to roll up the charges into as what's known as a 
Garretti count?---Yes. 

There's to be discussion with a client and a position put 
in a letter and then the police would go to the DPP and 
discuss sentence?---Yes. 

There was discussion again about whether anything could be 
done about his wife's current sentence?---Yes. 

You were advising that's not legally negotiable?---That's 
correct. 

But there was an agreement in the end to discuss it 
later?---Yes. 

If we can go to the ICRs at 918, please.  This is 20 June 
2007.  You'll see halfway down the page there under the 
heading "Milad Mokbel" that, "Ms Gobbo is expressing 
frustration to the handler about the lack of action 
happening in relation Mr Mokbel's plea deal.  She wants it 

VPL.0018.0001.5276

This document has been redacted for Public Interest Immunity claims made by Victoria Police 
and the ACIC. These claims are not yet resolved. 



1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
35
36
37
38
39
40
41
42
43
44
45
46
47

11:04:35

11:04:37

11:04:40

11:04:44

11:04:45

11:04:47

11:04:50

11:04:57

11:04:58

11:05:11

11:05:15

11:05:19

11:05:22

11:05:26

11:05:28

11:05:35

11:05:36

11:05:40

11:05:45

11:05:51

11:05:57

11:05:59

11:06:01

11:06:03

11:06:07

11:06:12

11:06:15

11:06:19

11:06:23

11:06:26

11:06:32

11:06:35

11:06:39

11:06:43

11:06:47

11:06:51

11:06:57

11:07:00

11:07:16

11:07:29

11:07:33

11:07:35

11:07:41

11:07:45

11:07:48

.09/09/19  
O'BRIEN XXN - IN CAMERA

5841

done so he won't contest the committal.  She feels like 
doing it herself.  She's been told not to get involved in 
representing him.  She understands the reasons why and it's 
said that Purana will facilitate the plea if that's what he 
wants to do"?---Right. 

Were you having discussions with the SDU about what was 
going on?---Not that I recall in detail now. 

If we can go to p.937, please.  This is 25 June 2007.  
You'll see towards the top there's another discussion about 
Milad Mokbel and Ms Gobbo's indicating that she's confident 
she can turn him around and get him to plead.  She said she 
wanted to be able to speak to Paul Rowe to say she'd spoken 
to the police and that this is what's on the table and 
that's the best option for him to take?---Yes, I can see 
that.

Down towards the bottom she says she understands it's best 
for her not to represent and in any case it seems she's 
told him if he's not going to fund her she won't act for 
him.  In essence she's telling her handlers, "I won't do it 
unless I get paid anyway"?---Right. 

Further down the page in another conversation at 19:43 
there's discussion about the committal and it seems from 
that that the committal for Milad Mokbel is the following 
week.  "Ms Gobbo is worried that the plea, any plea will 
fall over and he may change because he's not getting 
support.  She confirms that he's told her that he'll plead 
guilty to the first matters but reserve his plea on the 
second matters.  And then the handler says, "Told her she 
can speak to Milad if she thinks it will help but cannot 
represent him as already discussed numerous times.  
Understood and accepted.  She will speak to Dale Flynn and 
then ring Milad."  It seems on the one hand she can speak 
to him if she thinks she can help negotiate a plea in the 
background, but she's not to act for him overtly?---That's 
what it appears she's saying, yes. 

If we can go to p.940, please.  You'll see in the second 
half of the page under the heading "Milad Mokbel" that she 
indicates to the handler she had spoken to him on the phone 
that day, this is 26 June 2007.  That she'd told him the 
best course of action was to consolidate all of his matters 
and consider the options re the between dates trafficking 
charge and that she'd talk to him again the following 
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Honour.

COMMISSIONER:  You have previously had leave to appear for 
particular witnesses.  What is your application now?  

MR ANTOS:  The application to appear, Your Honour, in 
respect of this witness and the evidence that this witness 
is giving.

COMMISSIONER:  So it's only this witness you're interested 
in or is it more broader than that?  

MR ANTOS:  On my instructions this witness, Your Honour.

COMMISSIONER:  All right.  On behalf of Mr Goussis?  

MR ANTOS:  Yes.

COMMISSIONER:  Have you seen the non-publication orders 
posted on the door of the hearing room?  

MR ANTOS:  I have.

COMMISSIONER:  You're aware of those, okay.  Does anyone 
want to be heard to speak against this application?  

MR HOLT:  No Commissioner.

COMMISSIONER:  No, all right then.  I'll give you leave to 
appear on behalf of Mr Goussis on the understanding that - 
have you been told about the undertaking that legal 
practitioners representing potentially affected persons 
have given?  

MR ANTOS:  I have not been fully versed in that respect.

COMMISSIONER:  The undertaking is in these terms:  "I'll 
only discuss with my client the aspects of confidential 
material relevant to obtaining instructions for potential 
cross-examination of witnesses.  I will inform my client of 
any relevant non-publication orders of the Commission 
and/or extant suppression orders and the criminal sanctions 
that would apply for breach of those orders.  I will not 
discuss the confidential information either orally or in 
writing to any other person".  That confidential 
information, of course, relates to the non-publication 
orders that are on the hearing room door. 

VPL.0018.0001.5281

This document has been redacted for Public Interest Immunity claims made by Victoria Police 
and the ACIC. These claims are not yet resolved. 



 

  
 

  
  
  
  
  

 
  
  
  
  

 
  
  
  

 
  
  
  
  
  

 
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

 
  
  
  

 

   

         
        

       

   

         
     

   

     

     

        
           

          

    

        
    

         
              

          
        

          
        
         

         
            

        
        

           
        

          
         

     

         
           

           

  
    

This document has been redacted for Public Interest Immunity claims made by Victoria Police 
and the ACIC. These claims are not yet resolved. 



 

 
  
  
  
  
  

 
  
  

 
  
  
  
  

 
  
  
  
  
  

 
  
  
  

 
  
  
  
  
  

 
  
  
  

 
  
  
  

 
  
  

 
  
  
  
  

 

 

           
          
          

          
           

          
 

           
           

          
  

          
          

          
          

    

     
   

    

    
   

         
          

        
            

       

          
       

   

           
       

      

          
        

            
        

         
       

  
    

This document has been redacted for Public Interest Immunity claims made by Victoria Police 
and the ACIC. These claims are not yet resolved. 



 

 
  
  
  
  
  
  
  
  
  

 
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

 
  
  
  
  

 
  
  
  
  

 
  
  
  
  
  

 
  
  

 
  
  

 

 

      

        
            
           

          
             
           

         
        

   

          
         

          
           

         
             
           

         
         

          
           

    

         
          

            
         

             
         

          
  

           
        

            
           

          

            
            

          
 

  
    

This document has been redacted for Public Interest Immunity claims made by Victoria Police 
and the ACIC. These claims are not yet resolved. 



 

  
 

  
  
  
  
  
  

 
  
  
  
  
  

 
  
  

 
  
  
  
  
  
  
  

 
  
  
  
  
  
  
  
  
  

 
  

 
  
  

 
  
  
  
  
  

 

           
         

          
             

           
            

          
           

             
           

         
          
          

         
   

            
           

           
          
         
            

        

            
         
           

        
           

          
          

         
 

         

          
           

          
           

           
          

       

  
    

This document has been redacted for Public Interest Immunity claims made by Victoria Police 
and the ACIC. These claims are not yet resolved. 



1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
35
36
37
38
39
40
41
42
43
44
45
46
47

11:56:49

11:56:53

11:57:04

11:57:21

11:57:25

11:57:30

11:57:38

11:57:41

11:57:43

11:57:47

11:57:52

11:57:54

11:57:59

11:58:02

11:58:05

11:58:09

11:58:14

11:58:21

11:58:23

11:58:27

11:58:32

11:58:36

11:58:37

11:59:03

11:59:11

11:59:17

11:59:21

11:59:34

11:59:36

11:59:39

11:59:45

11:59:50

11:59:55

12:00:11

12:00:13

12:00:15

12:00:20

12:00:21

.09/09/19  
O'BRIEN XXN - IN CAMERA

5850

that information is verbally disseminated to Detective 
Flynn?---Yes.

Page 1068.  This is now 26 July 2007.  Down the bottom 
you'll see under "Milad Mokbel" there's some discussion 
about some money that's to be paid in relation to Milad 
Mokbel.  He was complaining that a person by the name of - 
a Lebanese person by the name of Alex hadn't been to see 
her yet to drop the money off?---Yes.

Ms Gobbo had told him that she doesn't want the money 
dropped off to her, it had to go to a solicitor's trust 
account and be accounted for legitimately?---Yes.

So there seems to be some discussion at that stage about 
some money being paid into a solicitor's account and some 
prospect of it being ultimately paid to her for 
representation of Mr Milad Mokbel?---Yes, it appears so 
from that document.

I understand that you retire at some stage shortly after 
this; is that right?---Yes.

In terms of - I think your official retirement might be 
September but you're not at work from - - - ?---16 August I 
think was my last day in the workplace.  I resigned on 1 
July.

If we can go to p.1088, please.  There's some discussion in 
relation to another Mokbel.  This is 14 August, this date.  
It's another Mokbel, Roula Mokbel and her brother George, 
and the funding in relation to Roula's case, her brother 
George will be funding her case, do you see that?---Yes, I 
see that there.

He owns a restaurant in Brunswick, he'll be funding her in 
a pending case.  She'd changed solicitors to Alistair 
Grigor and human source has also spoken to Horty and Milad 
at lunchtime.  They are sick of Lewenberg's and there's 
some discussion around that?---Yes.  Sorry, my last - just 
a correction to what I said before.  My last day physically 
in the workplace was 4 August.

Okay.  By this stage I understand you're not in the office 
any more?---Yes.

If we can go over the page, please.  You see at the top, 
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"Milad will still move over to Grigor in relation to his 
matter, he still wants to plead to everything, including 
the threats to kill and the drugs".  Milad has asked her to 
get on to Dale Flynn and negotiate a plea for him.  "She's 
told them both that no funding from the solicitor, then no 
work, and this has put them off for a little while until 
Grigor comes to her with money"?---Yes, I see that.

Then, "Ms Gobbo will deal with that in the next couple of 
weeks about how to delay them from her representing 
them"?---Yes.

This is verbally - information that's verbally 
disseminated, it seems, to Detective Flynn?---Yes.

At p.1114, please.  It seems as though halfway down the 
page there's reference to Milad Mokbel, she'd spoken to him 
that day.  There's some further information in relation to 
that conversation.  It then goes down to "for Purana's 
information:  Milad is still good with her.  He understands 
that Shirrefs or Ms Gobbo will speak to the Crown to 
formalise his plea.  She knows she re not directly 
representing him and that he's now officially with Alistair 
Grigor and Lewenberg's had been officially dropped".  Do 
you see that?---Yes, I can see that.

Again, there's some understanding that she'll unofficially 
represent Milad Mokbel in some capacity or behind the 
scenes so that it can't be seen by others, the conflict 
can't be noticed, do you see that?---Well it appears that 
she's involving herself in the background, yes.

And that that seems to be okay by the police?---I don't 
know if it seems okay by the police.  As I say, I never 
received this information.  I can't speak for Dale Flynn.

Perhaps if I can just short-circuit what does happen, 
Mr O'Brien, is that she continues to indicate to her 
handlers information in relation to Milad in relation to 
his wife, him wanting a plea deal, and there appears to be 
dealings between she and Detective Flynn in relation to the 
resolution of Milad Mokbel's matter.  There's an indication 
that she knows about  in relation to Milad 
Mokbel and there's discussion with the handlers about what 
cover story she might use to be able to get out of 
representing him ?---Right.
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There's an indication that she'd spoken to - pardon me.  
She speaks to the handlers in relation to, "Well it might 
be a good idea if I  to represent him 
because it will be a good opportunity to talk with him on 
the quiet about resolving his charges".  Then following 
that she tells the handlers, "Well, I've spoken to him and 
he's not going to ".  Then 
following that there appears to be some negotiation in 
relation to the charges and on 13 September 2007 she writes 
a fee in relation to a charge from the solicitor for her 
brief to advise conference and settle charges in relation 
to Milad Mokbel.  Following that there's a letter from the 
solicitor Grigor to the OPP offering to plead on a 
particular basis and it appears in the year following there 
is a plea conducted by Mr Shirrefs?---Right.

So it seems as though she does have some significant 
influence in relation to his ultimately pleading?---I don't 
know what influence she had but it's quite obvious from 
these documents she's busying herself in everything she 
can.

But it's also apparent, is it not, that the police are 
dealing with her in the background in relation to the 
resolution of Milad Mokbel's charges?---Well she's 
certainly talking to the SDU.  As I say, you'd have to 
speak to Mr Flynn in relation to what part she played in 
any resolution.

He's a detective that you're supervising; is that 
right?---Yes, but as you say, I wasn't there for most of 
this material you're putting up here.

On a number of occasions you're involved with her as well 
in terms of trying to facilitate a plea deal?---No, as I 
say, she passed on information.  I went out and spoke to 
Milad Mokbel.  I've told you what my opinion of him was.  
She did the same with Tony Mokbel at one point when he 
actually rang me from gaol in Greece.

You must have known that Detective Flynn continued to deal 
with her in relation to trying to resolve these Mokbel 
charges?---I don't know.  I mean I'd imagine Mr Flynn would 
have dealt with anybody who was representing him.

Did you tell Detective Flynn, "Do not deal with Nicola 
Gobbo "?---No, I didn't tell him that.
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Why not?---Well, Detective Sergeant Flynn was in charge of 
the investigation, putting the brief together.  It was up 
to him to deal with whoever was representing Milad Mokbel.

But his dealing with her might compromise any resolution 
that's achieved?---It's not something that I contemplated 
at that time.

Another person that Ms Gobbo had represented was
 is that right?---Yes, I believe so.

She first was representing him when he was arrested in 
mid-August 2005 in relation to Operation Quills?---Yes, I 
believe she did.

And it's around that time and through some contact with 
Mansell and Rowe, and we've been through that, that she 
came to be recruited by the SDU?---You say she was 
recruited by the SDU.  I believe she approached the police, 
it wasn't the other way around.  Recruitment to me says 
that we purposely went out there with the idea of 
recruiting her.  I think the truth of the matter is she 
approach them at court, that's my memory of it. 

They went out there knowing that she was vulnerable and 
with a tape recorder to tape her?---They went out with a 
tape recorder to protect themselves by taping her, yes.

And we've heard from Detective Rowe that Mansell said 
something along the lines to her, "Well why don't you get 
on board"?---He may have.  But I mean to say that she's 
vulnerable and paint her as some shrinking violet I think 
is far from the truth.

In the early stages following Ms Gobbo's registration she 
had told the SDU that Mr Mokbel was worried about the 
possibility of  rolling?---If that's what's 
in the documents she may well have, yes.

Certainly encompassed within the Operation Posse 
investigation plan was something based upon that scenario 
occurring, him rolling and providing evidence against Tony 
Mokbel and others, that was one of the parts of the 
plan?---Yes, that was a part of it, in relation to the AFP 
matters I think.
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police would conduct their own assessment of what the best 
way to approach any person was.  We're not relying on her 
information.

If we can go to your diary for 8 June 2006, please?---Yes.

At 9.20, so this is the day after the  arrest 
tips, at 9.20 do you see it reads, "Attend Posse strategy 
meeting with White, Green, Flynn and Rowe"?---Yes.

You were receiving the tips from the SDU at that stage; is 
that right?---I don't know if that's what it refers to.  It 
says strategy meeting, I don't know if it refers to this 
particular piece of information you're referring to.

Mr Flynn's diary on that date at around that time, 9.15, 
records the same meeting.  It indicates, "Discussed human 
source and plan re Yes.

Would you agree that it's likely that those tips in 
relation to  were passed on to you?---As I say, 
I've got no recollection of it, no note of it.  They may or 
may not have been.

Do you accept the note in the ICRs that you were given that 
information in a briefing?---No, well how can I say that?  
I mean this document was put together by somebody else.  I 
mean there's other entries that you've shown me in ICRs 
over the past week that I haven't had any knowledge of or 
note of.

Well this is specifically a mention in an ICR about 
Operation Purana being advised about these matters.  You've 
got a note in your own diary that certainly you attended a 
strategy meeting and Flynn indicates that specifically in 
his diary it was to discuss Gobbo and the plan re 

  Would you accept in those circumstances these 
tips were passed on to you?---As I say I've got no 
recollection of it and I don't have a note of it.  I accept 
what the members have put in here and I accept what 
Mr Flynn has put in his diary.

If we can go to p.324 please.  This is 9 June 2006.  You'll 
see there's - if we scroll up you'll see at 17:19 this is a 
summary of a face-to-face meeting.  Do you see that?---Yes, 
I can see that.
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Margaret Macaulay, was willing to assist in relation to 

COMMISSIONER:  That's 07 you said, was it?  

MS TITTENSOR:  Yes, January 07.

COMMISSIONER:  January 07.  

WITNESS:  I don't know whether it was   It's 
in relation to - - - 

MS TITTENSOR:  If you can take it from me, Mr O'Brien, that 
the reference there is to Right.

If we can bring up the source management log please for 18 
January 2007.

COMMISSIONER:  I think it's 2000.0003.2193. 

MS TITTENSOR:  18 January 2007.

COMMISSIONER:  Is that not the right one?  Maybe the next 
page.  No.  There's a mention of   

MS TITTENSOR:  Sorry, it might be the 17th I'm referring 
to.  I probably looked at the box below it and moved up.  
If can you scroll up there just so that the - I just need 
to be careful with some of the references around these 
matters, Mr O'Brien.  Do you see there that it refers to 

 "It may be a headache for the human source", 
that is Ms Gobbo, "when court matters come up.  Another one 
Ms Gobbo has represented and he may not know to keep his 
mouth shut", do you see that?---Yes.

If you look at your diary on 19 January.  Towards the 
bottom just above the time of 17:10 there's a reference to 
you having a conversation with Margaret Macaulay who's 
asking for the brief in relation to Yes.

And indicating that he'd been to see her?---Yes.

If you can go to the ICRs, p.611, please.  You'll see down 
the bottom we're on 21 January 2007 at 16:30.  There's a 
call under the heading "   Ms Gobbo reported 
having had lunch with him and very cross with Jim O'Brien 
and the solicitor he recommended, who she names.  Cross 
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client".  Smith replies, "Now is anybody here surprised?  
No.  So nd .  Do you see that?---Yes, I see 
that.

It appears from what follows that Ms Gobbo is wanting to 
know what is going on in the investigation and who the 
relevant informer was.  Of course no one was keen to tell 
her that and she was making her own guesses about things.  
If we can go to page - just keep scrolling up.  You see 
that she provides some hypotheticals there about who the 
informers might be and so forth?---Yes, I see that.

Then over the page at p.65 she indicates down the bottom 
that when he left she told him that he's going to be 
charged and he'd need to get organised to do a bail 
application and that the client indicated that he was very 
concerned that she was acting for other people and that 
she'd tell other people what his instructions were and she 
assured him she wouldn't?---Yes, I can see that.

Clearly he didn't think to be concerned that she might be 
telling the police about his instructions?---Right.

Were you having communications with the SDU in relation to 
 knowing that Ms Gobbo was involved with him and 

his representation?---Look, if I can read my diary entry 
for that day and review my diary entry, but I don't believe 
so.  I'd say that matter was being handled by the crew that 
were doing the job.

Whilst we're at it if we can go to p.278, please.

COMMISSIONER:  278 of the audio transcript?  

MS TITTENSOR:  The ICRs, sorry.

COMMISSIONER:  The ICRs, yes.  

MS TITTENSOR:  I note the time, Commissioner.

COMMISSIONER:  Yes, all right.  We'll adjourn until 2 
o'clock, thank you.  

<(THE WITNESS WITHDREW)

LUNCHEON ADJOURNMENT
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UPON RESUMING AT 2.03 PM: 

COMMISSIONER:  Yes Ms Tittensor.

<JAMES MICHAEL O'BRIEN, recalled: 

MS TITTENSOR:  Before lunch, Mr O'Brien, I was asking you 
some questions about ?---Yes. 

And whether there was any coordination in essence going on 
between the SDU and Purana in relation to Ms Gobbo's 
representing him.  Do you know if that was the case?---I 
don't know if that was the case.  As I say, I'd need to 
check diary entries. 

If we can go to the ICRs at p.278.  You'll see there, we're 
on 1 May, and at 18:15 the bottom of that entry on the 
screen, it indicates that Ms Gobbo is told by the handler 
that  may be arrested tomorrow.  The situation 
that's apparent from the materials that the Commission has 
is that he had initially been arrested but released without 
charge.  Ms Gobbo, as you might have seen in some of the 
earlier ICRs, had told him at some stage he is going to be 
charged and on this day at this time the handler informs 
her that he may be arrested the following day.  It seems as 
though the handler has some information from Purana about 
the arrest of ?---Right. 

Do you accept that that's the case, that SDU must have been 
getting that information from Purana?---Perhaps they did, I 
have no note of it. 

That would be the type of coordination that you might 
expect as between Purana and the SDU, would it be?---No, 
not necessarily. 

If we move over the page to 2 May, p.279.  You'll see there 
at the top of the page, 8.05.  The handler has been 
contacted by Detective Flynn and advised that  
has been arrested?---Yes. 

At two minutes later at 8.07 the handler then contacts 
Ms Gobbo and advises her?---Right. 

It seems as though it was known that  had 
something to do with Ms Gobbo.  Detective Flynn has 
contacted the SDU for a purpose.  It can only be related to 
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the fact that  is related in some way to Ms Gobbo 
and knowledge of Purana of that fact, do you agree?---It 
might be the case but you'd have to ask Detective Sergeant 
Flynn, or now Inspector Flynn. 

Can you explain why, assuming this has occurred, 
has been arrested, why there is a need for a 

Detective to contact the SDU instead of contacting a 
representative directly?---I don't know, unless there was 
some ramification of some risk to her.  I couldn't 
understand why otherwise. 

When Ms Gobbo's contacted and advised about the arrest 
she's indicated she's at court and then at 8.20 you see 
another contact with the handler that  has 
already been interviewed and that she would see him 
later?---Right. 

If you go down the page towards the bottom at 855, the last 
entry there.  Ms Gobbo is commenting, it seems, that  

 is a monty for bail?---Right, yes. 

If we go to p.280, over the page, at 16:45, this is the 
same date, Ms Gobbo reports having had a visit from Horty 
Mokbel.  This is a visit where Horty Mokbel, she says, 
comes to his office, he grabs her by the throat and accuses 
her of being a police informer?---Right. 

When he calmed down he accused her of helping the police.  
She says she doesn't know where this came from.  He talked 
about something to do with video surveillance.  Ms Gobbo 
told him that she'd previously been accused of being 
involved with the Mokbels in a criminal sense, so what was 
he talking about?  en he left he said he would not talk 
to Ms Gobbo again unless Ms Gobbo was naked, meaning he 
wanted to make sure there was no device that she was 
wearing?---Right. 

Ms Gobbo thought that he'd left ultimately pretty satisfied 
with her response but that he could be hard to read.  She 
said she discussed money with Horty, that he wanted her to 
track down solicitor Dan Kowalski to do Mr Bayeh's bail app 
and he also wanted  to get bail straight away, 
do you see that?---Yes. 

Ms Gobbo thought that they wanted somebody to apply for 
bail so they could work out what had happened in terms of 
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Advised Ms Gobbo will consent to  bail with 
reporting conditions?---Yes. 

Ms Gobbo is to phone Detective Kelly at Operation 
Purana?---Yes. 

Why was that process done through the SDU?---I don't know.  
I have a note of it in my diary. 

Sorry?---I have a note of it in my diary. 

What does your note - - - ?---10.35 received telephone call 
from officer - - -  

Smith?---Smith, yes.  Smith, bail app by  
discuss issues with disclosure with Senior Detective Kelly 
and Johns. 

What were the disclosure issues that you were talking 
about?---I'm not 100 per cent sure at this point in time. 

Can you explain why this bail application needed to be 
organised through the SDU?---I don't know, you'd have to 
speak to Detective Sergeant Kelly I imagine, it was his 
crew were handling the job. 

It's the SDU, it's Ms Gobbo that has gone to the SDU and 
the SDU have gone to you, by the looks of this, and they've 
had some discussion with you also about issues relating to 
disclosure?---Yes.  As I say, I don't have an independent 
memory of it.  I have this note here, and then at 11.07 I 
made a telephone call and spoke to Smith.  I advised we'd 
agree to bail with reporting conditions.  No application 
notification had been received at our office as yet. 

It's a curious process though, isn't it, that someone's 
bail application might be arranged through an informer 
through the SDU?---As I say, I don't have a - now, all this 
time later, I don't have a clear understanding of why it 
was done this way but there obviously would have been a 
reason. 

There are disclosure issues and presumably some of those 
are to ensure that there's some sort of protection perhaps 
for Ms Gobbo?---That may be one reason.  As I say, I don't 
have that level of detail.  Perhaps others might. 
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If we can go to p.291, please.  You note there at 13:05 
Ms Gobbo was seeing Horty Mokbel that afternoon with 
solicitor Dan Kowalski in relation to ?---Yes. 

Then over the page at 18:20, down towards the bottom of the 
18:20 entry you'll see the last paragraph, there's a 
sentence there, "Horty is not prepared to fund  

's bail application" and then, "If Horty got 
arrested he would ring Gobbo.  Ms Gobbo is suggesting to 
investigators to listen to conversations of Milad" - - 
-?---Apologies, I'm trying to pick up where in the 
document. 

You see the cursor?---Yes, sorry. 

There's a conversation there, "Horty is" - - - ?---Yes. 

- - - "now not prepared to fund the bail application for 
  She's indicating to the handlers if Horty 

himself got arrested he's going to ring her too?---Right. 

And then she's suggesting that investigators listen to 
conversations between Milad and Horty when they visit each 
other in prison?---Yes. 

If we can go over to 293, please.  At 22:45, just under 
halfway there's a paragraph there.  "Human source asked re 
funding for  bail app.  Horty is not funding it 
and said to see Dan Kowalski.  Ms Gobbo says if there is no 
money she won't be doing it.  Horty wanted to see Ms Gobbo 
after cross-examination of the informant in relation to the 
bail application so she could tell him what the police 
knew"?---Yes. 

Over the page to 294.  This is 10 May 2006.  There's - - 
-?---Excuse me.  I didn't get that information.  I have no 
note of that information in my diary.  I was doing other 
things. 

Sorry, perhaps if I go up one where I was.  If we can go 
back to the page before.  You were talking about - 
underneath that entry, there's reference to an entry for 

 and a phone number and that you were advised 
seemingly in relation to that on 10 May, is that what 
you're referring to?---Yes, saying that I was advised.  But 
I just wonder why they have typed "IR required" if I was 
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please. 

COMMISSIONER:  What date's this, please?  

MS TITTENSOR:  4 September, Commissioner.  I've got a 
different reference here which might be easier.  
VPL.0100.0096.0362.  We'll put the original one up there.  
This is 4 September 2006, Mr O'Brien.  You see that 
Mr White is recording a meeting with you in relation to 

, he's to be arrested in the near future.  It's 
expected that there will be media attention in relation to 
that?---Yes. 

He was in fact arrested following that, is that 
right?---I'll just check my diary. 

Perhaps if we can go to the source management logs for 4 
October 2006.  It might be a bit hard to go right through 
your diaries?---He was arrested and I did some media in 
relation to it, I remember that. 

Yes, I think you've got a paragraph in your statement in 
relation to some media you did after his arrest, is that 
right?---Yes. 

Would you agree that the information Ms Gobbo had been 
supplying to the SDU and through them to Purana also 
related to ?---Yes, some of it, but I mean I 
don't think that was, that certainly wasn't everything.  I 
mean the proceeds team had been doing a lot of other 
investigative work. 

I'm not suggesting at this stage that she was the complete 
and utter reason for his arrest?---Yes. 

But she was providing information about him, would you 
agree with that?---Yes. 

You would agree, would you not, she oughtn't have been 
representing him in any way, she was completely conflicted 
in relation to his representation?---Yes. 

On 4 October you'll see there that there's a phone call 
between, there had been a phone call with the handler, 
Ms Gobbo was instructed not to act for  today 
when he's arrested?---Yes. 
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Obviously he didn't?---What's that?  

Obviously he had no issue with it?---No, apparently not.  
This is very early stages. 

And then later that day, 16:20 there's a meeting at the OPP 
with Mr Horgan, Mr Coghlan and Mr Anscombe where those 
issues about Williams are discussed?---Yes, but I believe 
it was going to be adjourned off until the Monday so 
Mr Faris could get there, he was in New South Wales on 
holidays. 

The following day on the 17th, there's an entry in your 
diary of you attending at George Williams' house to speak 
to him and that's in order to try and secure some 
cooperation from Carl Williams?---That's correct. 

I think you were mentioning the other day you needed to get 
to him through his father?---Yes. 

Then on the 20th of November at 16:25 you're at Deputy 
Commissioner Overland's office and have discussions with 
him in relation to a number of matters?---Yes. 

That indicates there's some discussion in relation to 
informer handling issues re 3838?---Yes. 

Can you recall what they were at that stage, what issues 
there were?---No, I don't. 

You also discuss with him the approach to Carl Williams the 
week before?---That's correct. 

Then speaking to George Williams, Peter Faris, Paul 
Coghlan, Geoff Horgan re the same and so forth?---Yes. 

Go to 27 November?---Yes. 

At 8.34 there's a meeting re Williams with Peter Faris, 
Mr Horgan, Mr Coghlan, Ms Anscombe and also Mr Ron 
Gipp?---Yes. 

And there's discussion about the sentence that the 
prosecution would submit was an appropriate sentence if he 
pleaded guilty in relation to all matters as opposed to 
what it might be if he pleaded guilty and 
assisted?---That's correct. 
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information that's going to be received from a lawyer 
subject to confidence obligations, real care needs to be 
taken such that a legal officer needs to be present to 
oversee the whole thing?---Look, as I say, I don't know why 
that was in there.  Whether that was stipulated by the 
issuing - - -  

Do you see the point I'm trying to get at?---Yes, I know 
the point you're trying to make.  I'm trying to say now 14 
years ago I don't know why that was stipulated and who 
stipulated it, but the warrant would no doubt be available 
again, there'd be a record. 

I'm trying to make a broader point about all the contact 
and the information that's being received over a number of 
years from Ms Gobbo relating to clients and there being 
absolutely no care whatsoever taken about the quality of 
the information and the use of the information that's being 
taken from her?---Well, as I said, the information - I 
didn't turn my mind to those things, I was focusing on the 
investigation process and the information being provided in 
relation to that. 

You've got one simple instance here where it appears from 
your own notes that the courts issuing warrants with a 
condition that a legal officer has to be present?---Yes, I 
don't know who put that stipulation on there.  As I say, I 
mean I've - - -  

One assumes it was the court, it was the magistrate that 
was prepared to issue the warrant in those 
circumstances?---Well, I don't know. 

Did it not occur to you or should it not have occurred to 
you, "If we need to be this careful in relation to this one 
instance, what are we doing with Ms Gobbo"?---No, I didn't 
make that link. 

On 1 December - - -  

COMMISSIONER:  We might take the midafternoon break. 

MS TITTENSOR:  Certainly.

(Short adjournment.) 

COMMISSIONER:  Yes Ms Tittensor.  
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2007?---Yes.

You note the defence barrister is now Ross QC, that's David 
Ross QC; is that right?---Yes.

And then you call Deputy Commissioner Overland and you give 
him that information?---Yes, I did.

It seems as though there's been a change in personnel at 
that point in time?---Yeah, how do you say that?

It seems as though from that point in time or at some stage 
approximating that point in time David Ross came to be 
representing Carl Williams?---Oh right, sorry.

Not Peter Faris?---Sorry.

That's what I meant, sorry?---Sorry, sorry.

If we can go to 5 February please, at 15:07?---Yes.

You speak to Senior Crown Prosecutor Geoff Horgan in 
relation to Carl Williams?---Yes.

Is it the case that Carl Williams asked to speak to you re 
the Hodson murders?---Asked to speak to me re the Hodson 
murders, yes.

And an approach re a possible plea via barrister Con 
Heliotis?---Yes.

Do you know how you came to be having that conversation, 
how that information came through?---No idea.

The following day at 13:35, this is 6 February, you're 
having a conversation with George Williams in relation to a 
plea of guilty by Carl Williams?---Yes.

"Stated wanted to talk to me"?---Yes.

What is that, "wants an additional" - - -?---Five to six 
telephone calls for 7 February 2006.

Is that the case, wanted some privileges?---He wanted some 
calls, yes.  I think they're only allowed a certain amount 
of calls per day.
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You have some conversations in relation to Williams with 
Corrections later on and then also with George 
Williams?---Yes.

The following day on 8 February at 10.02 you attend on 
Detective Superintendent Biggin's office and you give him 
an update in relation to what - Operation Clonk and Dale 
issues?---Yes.

And discuss investigative options?---Yes.

Is this the sort of starting of what's to be the Petra Task 
Force?---Yes.

Or the inception of what is to become the Petra Task 
Force?---Yes.

I just want to - if we can bring up the ICRs, p.637 please.  
This is on 14 February 2007, Mr O'Brien?---Yes.

You see the third heading down relates to an application 
for appointment as a magistrate by Ms Gobbo.  Ms Gobbo 
indicates that she's going to use yourself and Gavan Ryan 
as references in an application to be a magistrate, do you 
see that?---Yes, I see it.

She'll also use someone else who's a QC.  She says she 
hasn't told either of you but she's listed you in the form.  
Now did you become aware of that at all?---No, I didn't.

At that point would you have considered Ms Gobbo as someone 
suitable to take on judicial office?---No.

Were you ever contacted to provide a reference for 
Ms Gobbo?---No.

What would you have done if you were contacted?---I would 
have politely declined, or perhaps not so politely.

If you had understood though that serious consideration was 
being given to appoint someone like Ms Gobbo, knowing what 
you knew, what would you have done?---It's hard to say.  It 
never eventuated.  I'm sure I would have made my thoughts 
known.

To whom would have you made them known?---Probably someone 
in the OPP more than likely.
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It might seem quite relevant, don't you think, that she 
might be concerned that Carl Williams might somehow 
implicate in her matters that the police were interested 
in?---That's what these documents would indicate, but as I 
say I had no knowledge of that.  As I say, she wasn't 
involved in any of the negotiations and she wouldn't have 
been.

No, but you might be quite concerned if she was potentially 
involved in the subject matter that the police were trying 
to get from Williams, being the Hodson murders, that would 
be something that would have been of great interest to 
you?---Certainly it would have been.

Can you have a look at your diary please on 22 
February?---Yes.

At 11.18 you're on the phone with George Williams?---Yes.

There's something about ringing back and then you're 
speaking to Bateson and Ryan in relation to the plea offer 
situation?---Yes.

There's reference there to the numerous murders that the 
police were interested in?---Yes, an indication of what he 
was prepared to plead to.

If you go over the page in your notes, an indication at the 
end that the police wanted a taped interview covering all 
the matters he's pleading guilty to and a statement in 
relation to his knowledge of the Hodsons and police 
corruption by Dale?---Sorry, can you just let me know the 
time and I can just check that?

It's the same entry just over the page?---The entry goes on 
most of the day actually.  Yes, that's right, the top of 
the page, "Statement re his knowledge re the Hodsons and 
police corruption by Dale."

Yes.  At 11.35 you call George Williams back and have a 
discussion in relation to the plea of guilty.  He seems to 
be under a misapprehension that the police wouldn't proceed 
with any of his charges?---Yes.

Told him that that was wrong and that he should speak to 
his solicitors?---Yes.
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At 12.47 you're having a discussion with Mr Horgan at the 
OPP in relation to plea negotiations for George and Carl 
Williams?---Yes.

At 15:20 you attend for a conference at the DPP?---Yes.

There's discussion in relation to charges for George 
Williams and Carl Williams?---Yes.

Reference to George Williams potentially pleading guilty 
but getting a noncustodial fully suspended sentence?---Yes.

And the PPO, pecuniary penalty order that would be 
involved, 108,000?---Yes.

Again a reference to him also providing evidence in 
relation to police corruption, Paul Dale?---Yes.

Then following that at 16:07 Deputy Commissioner Overland 
and Detective Inspector Ryan are updated in relation to the 
matter?---Yes.

And Corrections also, Shane Kelly at Corrections?---I'll 
just check.  Yes.

If we go back to the ICR that's on the screen there, 
Mr O'Brien, you'll see down the bottom at 2 o'clock that 
day Ms Gobbo's got another - having another conversation 
with her handler in relation to Carl Williams?---Right.

She's indicating that Carl Williams, she'd spoken to him on 
the phone that day, he rang today from Milad Mokbel's 
prison phone?---Yes.

And he wanted her advice about what to do?---Right.

He asked Ms Gobbo not to hang up and to let whatever 
happened to be water under the bridge.  You understand that 
there'd been those informer allegations, dog allegations 
the previous year?---Yes.

Mr Williams discussed with her the terms of the plea and 
the expected sentence that he was to serve, 35 to 38 
years?---Yes.

That Purana wanted him to give evidence against Paul 
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Dale?---Yes.

He'd told them that he can't help them with Milad Mokbel, 
assuming that that was another matter that you wanted 
assistance with.  I think if you go back to your entry in 
your diary you were talking about one of the categories 
being large commercial drug trafficking?---Yes.

And he said they can get fucked about any assistance for 
Paul Dale?---Yes.

Ms Gobbo reports that she discussed the above in general 
terms with him but did not give him any advice, and then 
transferred the call to another barrister, Con Heliotis, 
following that?---Right.

In the scheme of things could you have been at all 
confident about Ms Gobbo not having provided any advice to 
Carl Williams in the course of that conversation?---No, but 
as I say, I was unaware of this discussion with Williams, I 
wasn't dealing with Williams, all my discussions were with 
- through the OPP.

Again concerning that she's having access to someone like 
Carl Williams at that stage?---I'd imagine.  I don't know 
what the situation is at the prison but generally you have 
to list the phone numbers and the people that you wish to 
have on your call list.  I don't know why she'd be on that 
list.

It seems from that that he's jumped on the phone of one of 
Milad Mokbel's calls?---Oh right.

Again, concerning simply from the point of view of if he is 
ultimately to provide any evidence that she might be 
influencing what evidence he might come to give, she seems 
to be personally invested in what he might tell the police, 
especially about her?---That may be the case but, as I say, 
I was unaware of it.

If you can go to 6.53 please of the ICR.  10.51 down the 
bottom, we see that Ms Gobbo had information from - sorry, 
we see Carl Williams down the bottom and then over the page 
she indicates from Milad Mokbel that Williams would knock 
back the deal with Purana?---Yes.

That's sort of come hot on the heels of her having that 
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conversation with him, and that Williams has spoken to his 
father who advised to tell Purana to get fucked and fight 
on?---Right.

Ms Gobbo is advised not to get involved in plea dealing of 
Carl Williams, do you see that?---Yes.

Were the SDU telling you that Ms Gobbo seemingly was 
involving herself with Carl Williams at this stage?---I 
don't believe so.

Do you know why they wouldn't be telling you about that 
kind of information?  That would have been of concern to 
Purana, would it not?---Yes, but, you know, I don't know 
why, I can't answer that.

If we have a look at your diary on 23 February at 13:25.  
The last three lines of that entry you're speaking to 
Senior Crown Prosecutor Mr Horgan who has information via 
solicitors for Williams that there's not to be any plea of 
guilty?---Yes.

To anything unless there are no charges against his 
father?---Yes.

And that there's to be no plea of guilty in relation to 
Lewis Moran at all?---No.

Following that, it seems as though Ms Gobbo had the good 
oil from inside the prison, and following that at 15:25 you 
speak to Deputy Commissioner Overland and advise him of 
that outcome?---Yes.

If you can go to p.60 of the ICRs, please.  Perhaps over 
the page - yes, at 19:29.  Do you see down there Ms Gobbo 
is reporting that coincidentally around this time Paul Dale 
has been in contact with her and is insistent on seeing 
her?---Yes, I can see that.

That would have been something of that great interest to 
Purana at that stage?---Yes, it would have been, yes.

Ms Gobbo thought that he might have a message for her to 
pass on to Williams, you see that sort of fourth dot point 
from the bottom?---Yes, sorry, can you just tell me the 
date of this?
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This is 27 February 2007?---Thank you.  Yes.

It seems to be that night.  You've got yourself off duty at 
17:25 on that night; is that right?---Yes.

And coming back on to duty at 7.10 the next morning?---Yes.

Ms Gobbo's reporting to the handlers that Paul Dale wants 
to see her all of a sudden?---Yes.

This is around the time that there's some rumours flying 
about about Carl Williams.  She thinks he might have a 
message for her to pass on to Carl Williams.  She indicates 
that she's concerned that the OPI might be watching if they 
did meet?---Right.

She's told that she should not meet with Paul Dale outside 
of normal business hours and it should be in her normal 
professional capacity?---Yes.

If we go - - - ?---Not something I was ever told.

The last dot point on that page, she says she doesn't know 
the exact relationship between Paul Dale and Carl 
Williams?---Right.

Do you see that?  Do you become aware at some stage of a 
telephone call?---Yes.

Between Ms Gobbo's phone and Carl Williams phone on 
which - - -?---Dale was speaking.

Dale was speaking?---Yes.

Do you know when you became aware of that?---I believe 
after Petra was formed and I think from memory it was 
either Gavan Ryan alerted me to it or  

 who looked after the telephone intercept material.  
Or it may have been before because I'm just wondering if 
that was the motivation for me to go and speak to Williams 
in the first place.

There had been an interview of Ms Gobbo back in mid-2004 in 
relation to her knowledge of Terrence Hodson having been an 
informer, about who she'd spoken to about those kinds of 
matters?---Right.
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Were you aware of that by now?---No, I don't believe so.

Aside from that communication that we referred to, I 
referred to earlier relating to Charlie Bezzina, in the 
course of these events did you have any further 
communication with Charlie Bezzina about the investigation 
to that point?---I don't think so.

Did you have the investigation file?---No, I didn't.  I 
imagine it would have gone straight to Petra, I would 
imagine, they would have picked it up.

It may not be that Petra - - - ?---Were formed.

- - - were formed quite yet and it seems as though perhaps 
you're having a few dealings in relation to communications 
with the DPP and George Williams and so forth still?---Yes.

Do you think now that it might be that the reason you went 
to see Carl Williams is because you became aware of that 
Gobbo conversation?---I believe so, yes.  Something 
motivated me to go and speak to him and it was the only 
saving grace I considered he had.

Did you have any conversation with the SDU about needing to 
get to the bottom of what Gobbo knew about any relationship 
between Dale and Williams?---No, I did not.

Did you ask for any information that they already had that 
she might have disclosed in that regard?---I don't believe 
so.

If we have a look at your diary on 28 February 2007 at 
13:05.  There's another conversation with Mr Horgan.  You 
were advised in relation to a plea offer re Carl 
Williams?---Yes.

There's reference to updating the same.  Is it you advising 
Mr Horgan of that plea offer seemingly?---I wouldn't think 
so.  It would have been Mr Horgan advising me what the 
offer was.

It says, "Update same to phone inquiries re Carl Williams' 
plea of guilty to advising the Premier and Chief 
Commissioner of Police"?---Sorry.  Can you tell me - oh 
sorry.
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I may have a bit of missing information.  Anyway, there's 
some advice on that day about the plea offer; is that 
right?---There was.

If you go down, by the end of the day there's an indication 
of, and no doubt updates through the day and the Premier 
and the Chief Commissioner are to visit the office the 
following day, do you see that?---This is on here, is it?

Sorry, no, it's essentially at the top of p.290 of your 
diary?---290, all right.

By the end of the day the Premier and Chief Commissioner 
were to come to the office the next day?---Yes.

If we have a look at 664 of the ICRs.  At 8.21 we see 
Ms Gobbo's discussed an interview by Simon Overland on the 
television in relation to Carl Williams, presumably in 
relation to his plea.  You see under the heading of "Carl 
Williams" her expressing her feelings that it was 
inappropriate?---Yes.

On 1 March, the same day, the Chief Commissioner and the 
Deputy Commissioner are at the Purana office and the 
Premier and Police Minister arrive?---Sorry, is that in 
this document here somewhere?

No, sorry, I'm back to your diary.  I apologise?---And the 
date was?

It's 1 March?---All right.  Yes, that's correct.

This is a matter I was raising before in terms of there 
being a lot of stock put in the outcome, the result of this 
matter at this particular point in time; is that 
right?---Yes.

Was there too much focus, do you think, on the police being 
- sorry, too much focus on outcomes in relation to cases 
rather than the process?---Well, I don't think so.  You 
know, the State was a bit of a blood bath I suppose up to 
this point.  Obviously it was a matter of a lot of media, 
it was getting a lot of media attention.  Obviously that 
involved the government showing some attention to it and 
this was probably just the normal flow on from that effect.  
As I said, this was probably more about Purana stage 1 than 
my part in it.
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I've taken you through a number of matters over the last 
week, Mr O'Brien?---Yes.

Which indicates or seems to indicate that the integrity of 
the investigation process has failed, do you accept 
that?---I don't think the integrity of the investigative 
process failed, no.

Do you accept that there were failings, there seemed to 
have been significant failings in relation to disclosure 
issues relating to Ms Gobbo?---Certainly I accept that, 
yes, given the passage of time and hindsight, that perhaps 
we should have done a lot more than we did.

Is it the case because of what was going on, the media in 
relation to the gangland wars that were going on, that 
there was a blinding to the process so that we might 
achieve a desired outcome?---Look, I don't think so.  You 
know, look - you know, if I can be completely honest about 
my feelings about - you know, I've been thinking 
intentionally about this issue since the Royal Commission 
was first announced, you know, and I think about how did we 
end up in this position and for me it was probably the 
death of the Hodsons, the corruption issues in the Drug 
Squad over a number of years, you know, where I walked into 
a minefield, basically.  I'd come from working a country 
CIB division for six years, went back into the Drug Squad 
with the view that I would progress.  I really wanted to 
get back into the Homicide Squad and run a team there.  I 
had no intention of staying in the Drug Squad.  And when I 
got there it was just chaotic and we no sooner got through 
one passage of chaotic behaviour, as I said a few days 
earlier, being the baby-sitter for the executioners and not 
knowing who around me was to fall next, and then 
rebuilding, Tony Biggin coming in and ethically rebuilding 
the whole place only to have Miechel and Dale do what they 
did, and the death of Terry and Christine Hodson and its 
effect on us.  But then thinking more broadly about it, and 
I look at, you know, these days I'm subject to external 
audits by Price Waterhouse Coopers and Ernst & Young on a 
regular basis across a business and they always look at 
what was the root cause, what were the root causes that 
caused this to happen and I think, you know, I look at what 
was happening in the court system, the average sentence for 
amphetamine type substances was four and a half years for 
large commercial quantities.  Heroin was attracting 
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MR CHETTLE:  He will be available at 10 o'clock, 
Commissioner.

COMMISSIONER:  He won't be needed at ten. 

MR CHETTLE:  He has to come some distance but I'll have him 
here ready to go.

COMMISSIONER:  I think 12 o'clock would be safe. 

MR HOLT:  Commissioner, I'm conscious of time.  Can I just 
indicate one thing for the police?  

COMMISSIONER:  Yes.

MR HOLT:  That is, Mr O'Brien was asked questions about a 
transcript and the indication was that that - - -

COMMISSIONER:  Exhibit 481. 

MR HOLT:  That's been provided today.  I ought just make 
clear that the reason for the delay and why matters have 
been raised today is that that was the corrupted audio in a 
technological sense that was referred to some months ago.

COMMISSIONER:  Yes, it's perhaps a rather apt term. 

MR HOLT:  Commissioner, that's why I say in a technological 
sense.  Victoria Police had arranged for it to be 
unencrypted, if it could be, or uncorrupted.  Locally that 
couldn't be done and it had to be sent to the United 
States.  That result has been relatively recent but 
successful fortunately  and that's the reason why that 
information is available late.

COMMISSIONER:  Yes.  It's very comforting to see, Mr Holt, 
that the continuing discovery obligations of Victoria 
Police are being met. 

MR HOLT:  Yes.

COMMISSIONER:  And I look forward to that continuing. 

MR HOLT:  Thank you, Commissioner.

COMMISSIONER:  Thank you.  Yes, we'll adjourn.  
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<(THE WITNESS WITHDREW)

ADJOURNED UNTIL TUESDAY 10 SEPTEMBER 2019
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